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Nr AO.0012.7.00004.2022 

Protokół Nr 28 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Kleczewie,  

które odbyło się 20 września 2022 r. o godz. 13:35 

w sali sesyjnej przy ul. Strażackiej 2 w Kleczewie.   

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Kleczewie otworzył 

przewodniczący komisji Jacek Pernal. Na wstępie stwierdził quorum (4 radnych potwierdziło 

swoją obecność, wpisując się na listę obecności) i powitał wszystkich zebranych.  

Ad 2. Ustalenie porządku obrad. 

Radni 4 głosami „za” przyjęli proponowany porządek obrad, który przedstawiał się 

następująco: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 

utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy.  

4. Wolne wnioski. 

5. Zamknięcie posiedzenia.  

Ad 3. Przewodniczący komisji Jacek Pernal przedstawił zebranym uzasadnienie do projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

Zgodnie z art. 5b ustawy o samorządzie gminnym gmina podejmuje działania na rzecz 

wspierania i upowszechniania idei samorządowej wśród mieszkańców gminy,  

w szczególności wśród młodzieży, angażując ją w sprawy dla niej istotne, co stanowi 

rozwinięcie zadania wskazanego w art. 7 ust. 1 pkt 17 ustawy, tj. wspierani i upowszechnianie 

idei samorządowej. Powołanie młodzieżowej rady gminy następuje na podstawie uchwały 

organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego, podjętej z własnej inicjatywy bądź 

na wniosek wójta lub podmiotów reprezentujących zainteresowane środowiska  

w szczególności organizacji pozarządowych działających na terenie danej gminy, samorządu 

uczniowskiego lub samorządu studenckiego. Podejmowanie działań zmierzających do 

zwiększenia aktywizacji młodzieży w zakresie działalności samorządu, powinno być 

dostosowane do warunków w nim panujących, odnosić się do potrzeb młodzieży oraz 

złożonych w tym temacie wniosków. To od zaangażowania młodzieży w proces powołania 
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młodzieżowej rady gminy, zależy zdolność wykonywania przez radę swoich zadań oraz 

celowość jej istnienia. Żaden podmiot reprezentujący zainteresowane środowiska nie 

wnioskował do Urzędu Gminy i Miasta Kleczew o utworzenie młodzieżowej rady gminy,  

w tym również postulaty takie nigdy nie pojawiły się ze strony jednostek organizacyjnych 

jakimi są szkoły podstawowe. Petycja została złożona przez osobę fizyczną w żaden sposób 

niezwiązaną z Gminą Kleczew, a jej autor nie zawarł w niej konkretnych argumentów 

przemawiających za utworzeniem młodzieżowej rady gminy, poza ogólnikowym 

wskazaniem na rozwijanie umiejętności i kompetencji w zakresie wiedzy o funkcjonowaniu 

lokalnego samorządu, jego problemach i wyzwaniach, motywacji do większej aktywności 

obywatelskiej. Żadne z tych argumentów nie odnoszą się wprost do przypadku Gminy 

Kleczew, jej struktury demograficznej czy specyfiki. Młodzież zamieszkała na terenie gminy 

ma dostęp do organów gminy i rad sołeckich, a swoje postulaty i oczekiwania może 

prezentować za pośrednictwem radnych i sołtysów. Zważywszy na brak zainteresowania 

powołaniem młodzieżowej rady gminy ze strony gminnych środowisk, Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji rekomenduje negatywne rozpatrzenia przedmiotowej petycji.  

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.  

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.   

Ad 4. Wolne wnioski. 

Wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Ad 5. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji stwierdzając, iż porządek obrad został wyczerpany, podziękował 

wszystkim za udział i zamknął posiedzenie. 

 

                                                                         Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

          Rady Miejskiej w Kleczewie 

 

                                                                                                          Jacek Pernal  

 

 

Protokolant: 

Monika Gołębiowska  

 

 


